

Title (en)

Guide means for the treatment of the lower limbs.

Title (de)

Bewegungsschiene zur Behandlung der unteren Extremitäten.

Title (fr)

Dispositif de guidage pour le traitement par mouvement des membres inférieurs.

Publication

**EP 0535513 A1 19930407 (DE)**

Application

**EP 92116228 A 19920923**

Priority

DE 4132818 A 19911002

Abstract (en)

A guide means (1) is intended, in particular, for the post-operative treatment of a hip joint and, where appropriate, of a knee joint. It has a moving arm (4) extending roughly in parallel with the patient's leg and having pivoting joints (17 and 19) beside the hip joint and the knee joint. On the end near the foot, a support (13) for the foot and the calf is arranged on a transverse extension arm (15), the support being pivotable to and fro by means of a pivoting joint (12) about a pivoting axis (14) extending longitudinally through the stretched leg for a rotary movement of the leg. The pivoting joint (17) is intended for a bending movement of the hip and the pivoting joint (19) is intended for a bending movement of the knee. There is a further pivoting joint (8) for a leg-spreading movement. The pivoting joints are driven by a motor. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Bewegungsschiene (1) dient zur insbesondere postoperativen Behandlung eines Hüftgelenkes und gegebenenfalls auch eines Kniegelenkes. Sie weist einen Bewegungsaarm (4) auf, der etwa parallel zu dem Bein des Patienten verläuft und neben dem Hüftgelenk und dem Kniegelenk jeweils Schwenkgelenke (17 und 19) aufweist. Am fußseitigen Ende ist an einem Querausleger (15) eine Fuß- und Unterschenkelauflage (13) angeordnet, die mit Hilfe eines Schwenkgelenkes (12) um eine längs durch das gestreckte Bein verlaufende Schwenkachse (14) für eine Rotationsbewegung des Beines hin- und herschwenkbar ist. Das Schwenkgelenk (17) dient für eine Hüftbeuge-Bewegung und das Schwenkgelenk (19) für eine Kniebeugebewegung. Weiterhin ist ein Schwenkgelenk (8) für eine Beinspreizbewegung vorgesehen. Die Schwenkgelenke sind motorisch angetrieben. <IMAGE>

IPC 1-7

**A61H 1/02**

IPC 8 full level

**A61H 1/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A61H 1/0237** (2013.01); **A61H 2001/0203** (2013.01); **A61H 2001/0248** (2013.01); **A61H 2201/1215** (2013.01); **A61H 2201/164** (2013.01);  
**A61H 2201/1642** (2013.01); **A61H 2201/1676** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] DE 8600051 U1 19860213
- [X] US 3450132 A 19690617 - RAGON CARL A, et al
- [A] US 2004671 A 19350611 - JOHN NELSON WILLIAM
- [AP] FR 2661333 A1 19911031 - CARUANA PATRICK

Cited by

CN109172275A; US5901581A; RU2641065C2; CN112870016A; EP2949306A1; DE102015119395A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0535513 A1 19930407**; DE 4132818 A1 19930408

DOCDB simple family (application)

**EP 92116228 A 19920923**; DE 4132818 A 19911002